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Ondanks de geru t tellende ve laringen inzake het 

niet- verbinden van e totstandkoming van de Europese 
Politieke Gemeensch aan de ratificatie van de Europese 
Defensie Gemeenscha welke mij van verschillende zijden 
bereikten en waaro rent ik Uwer Excellentie aan het 
slot van mijn brief van 26 J anuari j.l. berichtte, heb 
i k gemeend nadere inlichtingen te moeten inwinnen omtrent 
de voorwaarden welke in het bijzonder het partijbestuur 
van de S. F.I . O. koppelt aan deze ratificatie . Immers nog 
i n November van het vorig jaar - vide mijn rapport van 
13 November j.l. No. 2492 - heeft de heer Guy Mollet, 
Secretaris-Generaal van de S.F.I . O. , tijdens een rede
voering nogmaals de voorwaarden opgesomd welke hij en de 
overige leden van het Comité directeur van genoemde partij 
aan ratificatie van dit verdrag stellen . 

Op 29 Januari j.l. heef t de socialistische partij 
een resolutie gepubliceerd waarvan de tekst als volgt 
l u idt : 

ti 1e Comité directeur du parti socialiste met en 
I1 gar de les militants contre lUle unité d'action 
"avec les commlUlistes contre la C.E . D. 11 rappelle 
"que les trois derniers Congr~s du parti se sont 
"prononcés en faveur: de l'intégration rapide de 
"I' Allemagne au sein de l'Europe -démocratique; 
"du principe d ' lUle armée européenne unifiéei d'lUle 
"amélioration du traité actuel de commlUlautè euro
"pé enne de déf ense par : 
" a ) l'octroi d 'une garantie américaine contre 
" toute possibilité de rupture ou de violation 
" du traité par les nations membres; 

" 
" 

b) l'établissement d'une associa tion étroite 
de la Grande-Bretagne et de la C. E.D.; 

" c) la subordina tion des accords de la C.E.D . à 
11 une autor i té politique européenne en assurant 
" lUl controle 'démocratique efficace . 
" 1e comi t é directeur rappelle qu'un congrès 
"extraordinaire aura, avant Ie déba t sur la rati
"fica t ion , à apprécier dans quelle mesure satis
"faction aura été obtenue sur ce s trois points 
" essentiels pour l'efficacité même du traité . 

In deze resolutie wordt dus wederom duidelijk gesteld, 
da t het E. D. G. - verdrag ondergeschikt zal dienen te zijn 
aan een Europese Politieke Gemeenschap . De vraag r i jst 
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thans of het partijbestuur van de S.F. I.O. de totstand
koming van de E. P. G. als een onverbrekelijke voorwaarde 
verbindt aan de ratificatie van de E.D.G., dan wel als 
een van haar desiderata beschom·rt, welke om tactische 
redenen voortdurend naar voren dient te worden geschoven. 

Tijdens een uitvoerig onderhoud met de heer Gérard 
Jacquet, lid van het Comité directeur van de S. F . I.O., 
tevens vertegen /oordiger van de Assemblée Nationale in 
de Consultatieve Vergadering van de Raad van Europa, 
heeft een mijner medewerkers deze vraag gesteld . De 
heer Jacquet heeft daarop op ondubbelzinnige wijze geant-

I 
woord, dat het totstandkomen van een Europese Politieke 
Gemeenschap inderdaad voor de socialisten een onverbre
kelijke conditie is voor de ratificatie van het E. D. G.
ver drag. Het spreekt vanzelf, aldus de heer Jacquet , 
dat de S. F.I.O . slechts zekerheid wenst te hebben, dat 
een Europese politieke gemeenschap in de nabije t oekomst 
tot stand komt, maar nog geen uitgewerkte verdragstekst 
verlangt . Wat men dan ook verwacht is slechts een ver
klaring van de zijde van de Franse Regering , welke zal 
inhouden dat de zes Ministers van de K. S . G. het over de 
princili~le punten van een nader uit te werken verdrag 
eens z jn geworden. Het zou, volgens zegsman, van het 
grootste belang zijn, dat de delegaties van de zes K. S . G.
landen tot overeenstemming zouden kunnen komen met name 
omtrent de bevoegdheden en het competentie- terrein van 
de Executieve Raad, alsmede omtrent een op basis van 
directe democratische verkiezingen gekozen Assemblée van 
de op te richten Europese Politieke Gemeenschap . Toen 
mijn medewerker de vraag stelde waarom de socialisten 
zoveel waarde hechten aan de principiële totstandkoming 
van de Europese Politieke Gemeenschap v66r de ratificatie 
van de Europese Defensie Gemeenschap, antwoordde de heer 
Jacquet, dat de socialisten het onverantwoord achten 
een Europese Defensie Gemeenschap tot stand te doen komen 
z6nder supra-nationaal- politieke autoriteit . Het Commis 
sariaat van de E.D . G. was volgens zegsman slechts een 
orgaan van militaire technici, terwijl de N. A. T. O. 
slechts op basis van unanimiteit beslissingen kon nemen 
en derhalve evenmin het geëigende orgaan was om over de 
E. D. G. politiek gezag uit te oefenen. Mijn medewer ke r 
heeft daarop uiteengezet waarom de Nederl ands e Regering 
geen politieke autoriteit wenst, wier bevoegdheden slechts 
beperkt zullen zijn tot de K. S . G. en de E. D. G. De heer 
Jacquet erkende de redelijkheid van het Nederlandse stand
punt, doch wees op de problemen van de Franse economie, 
welke volgens hem helaas een "économie de régression" was 
en derhalve slechts langs zeer geleidelijke weg in een 
gemeenschappelijke markt kon worden 0Egenomen. De heer 
Jacquet wees vervolgens op de vrees, welke in vele Franse 
kringen bestaat voor de expansieve Duitse economie, laar
tegen de Franse economie bij het openstellen van de grens 
nauvlelijks opgewassen zou zijn . Hij gaf toe, dat de 
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houding van de Franse delegatie tijdens de besprekingen 
in het Palais d 'Orsay te !!rigide" was en meende, dat 
hierin wel enige verandering zou komen, mits van Neder
landse zijde ook meer tlsouplesse!! zou worden betoond. 

Op zeer nadrukkelijke wijze verzocht de heer Jacquet 
mijn medewerker om aan de Nederlandse Regering te doen 
weten - hetgeen hij trouwens ook aan Jhr . van der Goes 
van Naters en de heer P. Blaisse zou hebben gevraagd - , 
dat alles in het werk diende te worden gesteld om met 
de overige vijf landen ten aanzien van de E. P. G. tot 
een compromis te geraken, aangezien alleen dán zekerheid 

bestaan, dat de E.D . G. , althans volgens de Franse 
ialistische zienswijze, zal worden geratificeerd . 

De overige condities waarvan, volgens de heer 
Jacquet, de associatie van Groot-Britannië met de E. D. G. 
de voornaamste was, behoefden geen zorgen te baren en 
zouden niet dringend worden gesteld . De inmiddels door 
Groot-Britannië gegeven garanties werden bovendien door 
zegsman eigenlijk als voldoende beschouwd . 

Ten slotte deelde de heer Jacquet mede , dat, indien 
aan meervermelde voorwaarden werd voldaan, gezien de bij 
de soci~listen heersende partij - discipline een zeer hoog 
percentage van hun afgevaardigden v66r ratificatie zou 
stemmen. Indien men rekening houdt met het feit, dat 
waarschijnlijk de helft van het aantal socialistische 
afgevaardigden zonder meer voor de E. D. G. zal stemmen, 
zou koppeling aan de E.P . G. dus een belangrijke stemmen
winst t~n gunste van ratificatie ten gevolge hebben . De 
heer Jacquet meende in dat geval zeker te zijn van circa 
90 % van de Kamerfractie . Mijn medewerker wees erop, 
dat, gezien de critiek die de heren Guy Mollet en André 
Philip onlangs publiekelijk hadden geuit op de houding 
van de heer Naegelen tijdens de Presidentsverkiezingen 
- hij had uiteindelijk zijn candidatuur moeten overdragen 
aan de pro E. D.G. radicaalsocialist Yvon Delbos - , 
gebleken is, dat aan de partijdiscipline wel het een 
en ander heeft gehaperd . De heer Jacquet wenste hierop 
echter n iet in te gaan. De h ierboven aangehaalde resolutie 
toont overigens wel aan, dat het partijbestuur der B. F. I . O. 
enigszins bevreesd is voor een gemeenschappelijke actie 
met de communisten tegen de E.D.G . , terwijl de critiek 
achteraf op de heer Naegelen m.i . eveneens moet worden 
gezien als een manoeuvre om de partijdiscipline straffer 
aan te halen. 

Hijn mede\verker heeft naar aanleiding van dit onder
houd nogmaals gesproken met de heer Henri Frenay, President 
van de Union Française des Fédéralistes Européens, die, 
zoals ik bij mijn rapport van 26 Januari j . l ., No. 181, 
berichtte, terzake een andere visie heeft . De heer Frenay 
verklaarde, dat deze zo uitgesproken houding van de socia
listen voor hem nieuw was . Volgens hem waren de drie 
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bekende voorwaarden slechts desiderata? die om tactische 
redenen telkens weer werden genoemd. H1j vreesde eveneens, 
dat de zes delegaties van de K.S.G.-Ianden het v66r 15 
Maart wel niet op de voornaamste punten met elkaar eens 
zouden worden . De heer Frenay meende ten aanzien van de 
socialistische voorwaarden, dat ook hier het spree~loord 
geldt, dat de soep niet zo heet gegeten wordt als zij 
wordt opgediend. Hij gaf echter in overweging het binnen
kort te houden partijcongres af te wachten, waar de 
houding van de socialisten ten aanzien van de E.D.G . 
definitief zal worden bepaald. 

Hoewel het niet uitgesloten is dat de heer Frenay, 
die dagelijks omgaat met afgevaardigJen van diverse pluimage 
en zelf socialist is geweest! het aan het rechte eind heeft, 
ben ik van mening, dat de we zeer duidelijke uitlatingen 
van de heer Jacquet te denken geven. Immers, de grote 
aandrang van socialistische zijde op verwezenlijking van 
een supra-nationaal-politiek gezag van de Zes, zou, 
volgens inlichtingen uit andere bron verkregen, voorna
melijk zijn gebaseerd op de Frafise vrees voor de organisa
tietalenten van de Duitse militairen, die in korte tijd 
in de E.D . G. een dominerende positie zouden gaan innemen; 
alleen door oprichting van een Europese politieke gemeen
schap zou Frankrijk langs politieke weg deze invloed kunnen 
neutraliseren. 

In de komende dagen hoop ik gesprekken met leden 
van de ssemblée te hebben waaronder figuren uit de 
socialistische partij en zal trachten in het bijzonder 
over de houding van deze parlementaire groep nadere in
lichtingen in te winnen . Zoals Uwer Excellentie bekend is 
bestaat bij Mi nister-President Laniel het voornemen zo 
spoedig mogelijk na de Berlijnse Conferentie het E.D.G.
verdrag in behandeling te brengen in de Assemblée Nationale. 

De Ambassadeur , 

c.c . : G.N.V. 


